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RG.0002.16.2016 

 

Protokół  Nr XVI/2016 

z sesji Rady Gminy Radomyśl nad Sanem 

z dnia 15 czerwca 2016 roku 

odbytej w  siedzibie Gminnego Centrum Kultury w Chwałowicach. 

 

 

Sesja Rady Gminy Radomyśl nad Sanem rozpoczęła się o godz. 906, a zakończyła o 

godz. 1144. 

 

Ad.I. Godz. 906 

Sesję Rady Gminy otworzył Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński, który 

powitał przybyłych radnych i gości zaproszonych. Następnie w oparciu o listę 

obecności stwierdził prawomocność obrad, ponieważ w chwili otwarcia posiedzenia w 

sesji uczestniczyło 14 radnych na ogólną liczbę 15 (radny Tomasz Budziło brał udział 

w obradach od godz. 919). 

Listy obecności radnych oraz pozostałych osób obecnych na sesji stanowią załączniki 

do niniejszego protokołu. 

 

Ad.II. Godz. 908 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński przedstawił proponowany porządek 

obrad sesji, do którego nie zgłoszono uwag. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie porządek obrad. 

W głosowaniu porządek obrad został przyjęty – 14 głosów „za” – jednogłośnie. 

Porządek obrad sesji: 

I. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

II. Przyjęcie porządku obrad. 

III. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy z dnia 27.04.2016r.  

IV. Wręczenie wpisów do „Księgi Zasłużonych” dla Gminy Radomyśl nad 

Sanem. 

V. Wystąpienie Wójta Gminy. 

VI. Przyjęcie uchwał Rady Gminy w sprawie: 

1) zmiany uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu określającego 

wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom 

zatrudnionym na terenie Gminy Radomyśl nad Sanem dodatków: za 

wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz 

szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za 

godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, wysokość i 

warunki wypłacania nagród i innych świadczeń wynikających ze 

stosunku pracy, wysokość oraz szczegółowe zasady przyznawania i 

wypłacania dodatku mieszkaniowego, 

2) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Stalowowolskiemu na 

realizację zadania publicznego w 2016 roku, 
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3) zbycia nieruchomości stanowiącej własność gminy, 

4) uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Radomyśl nad Sanem, 

5) określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za 

uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, 

6) wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty oraz stawki za pojemnik 

o określonej pojemności,  

7) określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 

oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków 

komunikacji elektronicznej, 

8) terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, 

9) zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu gminy za 2015 rok, 

    a) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu i sprawozdania 

finansowego za 2015 rok, 

    b) zapoznanie z uchwałą RIO w sprawie opinii o przedłożonym przez 

Wójta Gminy sprawozdaniu rocznym z wykonania budżetu i 

sprawozdaniu finansowym za 2015 rok, 

10) udzielenia Wójtowi Gminy Radomyśl nad Sanem absolutorium z 

tytułu wykonania budżetu  za 2015 rok, 

     a) przedstawienie uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku o 

udzielenie absolutorium dla Wójta Gminy Radomyśl nad Sanem za 

rok 2015, 

     b) zapoznanie z uchwałą RIO w sprawie zaopiniowania przedłożonego 

przez Komisję Rewizyjną wniosku o udzielenie absolutorium dla 

Wójta Gminy Radomyśl nad Sanem za rok 2015, 

 11) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy, 

                     12) zmian w uchwale budżetowej na rok 2016. 

      VII.   Przyjęcie Apelu Rady Gminy w sprawie przyjęcia do realizacji gruntownej 

konserwacji rzeki Strachodzka. 

VIII. Interpelacje, zapytania i wolne wnioski radnych. 

IX. Zakończenie XVI sesji Rady Gminy. 

 

Ad. III. Godz. 910                      

Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński poinformował, że protokół z sesji 

Rady Gminy z dnia 27.04.16r. znajdował się zwyczajowo do wglądu w biurze obsługi 

Rady Gminy oraz został przesłany na adresy meilowe radnym, którzy wyrazili na to 

wolę. Protokół jest również dostępny na stronie internetowej www.radomysl.pl w BIP. 

http://www.radomysl.pl/
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W związku z tym Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, aby przyjąć protokół  

bez odczytywania. 

Propozycja została zaakceptowana przez zebranych radnych. 

Protokół z poprzedniej sesji Rady Gminy został przyjęty bez odczytywania w 

głosowaniu – 14 głosów „za” - jednogłośnie. 

 

Ad. IV. Godz. 911 

W tym punkcie porządku obrad dokonano uroczystego wręczenia okolicznościowych 

potwierdzeń wpisu do Księgi Zasłużonych dla Gminy Radomyśl nad Sanem. 

Na podstawie uchwał Rady Gminy podjętych na sesji w dniu 27.04.2016r. tytuł 

„Zasłużony” otrzymali: Pan Jan Oszust z Nowin i Pan Adam Majewski z Chwałowic. 

Uhonorowani tytułem „Zasłużony” dla gminy oprócz grawerowanego potwierdzenia 

otrzymali również oficjalne uchwały Rady Gminy poświadczające wpisanie do Księgi. 

Uchwały zostały odczytane przez Przewodniczącego Rady Gminy i 

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Stanisława Rybaka. 

 

Ad. V. Godz. 925 

Sekretarz Gminy Ewa Marynowska przedstawiła informację z realizacji wniosków 

zgłoszonych na sesji  Rady Gminy odbytej  w dniu 27.04.16r.  i Komisji Stałej. 

 

Realizacja wniosków zgłoszonych na XV Sesji Rady Gminy Radomyśl nad Sanem 

odbytej w dniu 27 kwietnia 2016r. 

 

Wniosek radnej Lucyny Jurkiewicz: 

1.„Proszę o wykoszenie poboczy przy drodze powiatowej w Dąbrówce Pniowskiej”. 

Odpowiedź: 

Pobocza zostały wykoszone przez Zarząd Dróg Powiatowych w Stalowej Woli. 

 

Wniosek radnego Rafała Bartochowskiego: 

2.„Budowa oświetlenia ulicznego za Kościołem Parafialnym w Woli Rzeczyckiej do 

nowo powstałych domów  - 1 lampa uliczna na słupie nr 8/3 przy posesji Lebioda 

Tomasz.” 

Odpowiedź: 

Oświetlenie planowane do wykonania w 2016 r. Szacunkowy koszt wykonania 

oświetlenia (podwieszenie przewodu na 3 przęsłach i montaż 1 lampy wraz z 

wykonaniem projektu) – 5 000zł. 

 

Wniosek radnego Ryszarda Zbydniowskiego: 

3.„Zwracam się z prośbą o zamontowanie lampy oświetleniowej przy posesji Tryka 

Bogdan na jednym z istniejących słupów.” 

Odpowiedź: 

Szacunkowy koszt wykonania oświetlenia (podwieszenie przewodu na 1 przęśle  i 

montaż 1 lampy wraz z wykonaniem projektu) – 2 800 zł. 

 



 4 

Realizacja wniosków Komisji Rewizyjnej zgłoszonych na posiedzeniu w dniu 6 

maja 2016r. 

 

1. Komisja występuje o opracowanie koncepcji gospodarki ściekowej obejmującej 

miejscowości na terenie gminy. 

Odpowiedź: 

W trakcie opracowywania jest program dotacji dla indywidualnych właścicieli posesji 

na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków. 

 

2. Komisja wnioskuje o dokonanie przez Komisję Rozwoju Gospodarczego i 

Rolnictwa przeanalizowania, poprzez objazd terenu gminy, potrzeb w zakresie 

oświetlenia ulicznego. 

Odpowiedź: 

W dniach 24 i 25 maja Komisja Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa dokonała 

objazdu po terenie gminy w celu dokonania analizy  w zakresie oświetlenia ulicznego. 

W załączeniu wykaz potrzeb oświetlenia ulicznego spisany podczas objazdu Komisji. 

 

Radny Jerzy Gorczyca odnośnie objazdu  dotyczącego oświetlenia zapytał czy Komisja 

dokonała także objazdu m. Musików. Wyraził zdanie, że do wykazu potrzeb 

oświetleniowych należy dopisać przyszłościową budowę oświetlenia ulicznego na 

nowym osiedlu w tej miejscowości. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa Tomasz Budziło 

wyjaśnił, że Komisja była również i w tej miejscowości, ale sołtys sołectwa nie zgłosił 

żadnych potrzeb oświetleniowych.  

Radna powiatu stalowowolskiego Leokadia Gugała poinformowała, że w tym roku 

rozpocznie się remont mostu na rz. San w Radomyślu. Modernizacja będzie przebiegać 

dwuetapowo. W bieżącym roku nastąpi remont nawierzchni i barierek, natomiast w 

przyszłym roku zmodernizowana zostanie konstrukcja nośna. Inwestycja będzie 

realizowana przy wsparciu środków zewnętrznych.  
 

Ad. VI/1. Godz. 932 

Projekt uchwały Rady Gminy  w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia 

Regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania 

nauczycielom zatrudnionym na terenie Gminy Radomyśl nad Sanem dodatków: za 

wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz szczegółowe 

warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i 

godziny doraźnych zastępstw, wysokość i warunki wypłacania nagród i innych 

świadczeń wynikających ze stosunku pracy, wysokość oraz szczegółowe zasady 

przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego przedstawiła inspektor ds. 

oświaty Joanna Dudzińska. 

Przedłożony projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisje Stałe. 

Nie zgłoszono pytań i uwag do projektu uchwały. 

W związku z brakiem  uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący 

Rady Gminy zarządził jego przegłosowanie. 
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W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty – 15 głosów „za” – 

jednogłośnie. 

Uchwała Nr XVI/112/16 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. VI/2. Godz. 935 

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Stalowowolskiemu na realizację zadania publicznego w 2016 roku przedstawiła 

Skarbnik Gminy Anna Szeliga. 

Przedłożony projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisje Stałe.  

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad 

przedstawionym projektem uchwały. 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty – 15 głosów „za” – 

jednogłośnie. 

Uchwała Nr XVI/113/16 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.VI/3. Godz.937  

Projekt uchwały Rady Gminy  w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność 

gminy Kierownik Zespołu Infrastruktury Technicznej Izabela Szałaj. 

Przedstawiony projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisje Stałe. 

Nie zgłoszono pytań i uwag do projektu uchwały. 

W związku z brakiem  uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący 

Rady Gminy zarządził jego przegłosowanie. 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty – 15 głosów „za” – 

jednogłośnie. 

Uchwała Nr XVI/114/16 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. VI/4. Godz. 939 

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości 

i porządku na terenie Gminy Radomyśl nad Sanem przedstawiła Kierownik Referatu 

Podatków i Opłat Danuta Chamera. 

Przedłożony projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisje Stałe.  

W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad 

przedstawionym projektem uchwały. 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty – 15 głosów „za” – 

jednogłośnie. 

Uchwała Nr XVI/115/16 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. VI/5. Godz. 942 

Projekt uchwały Rady Gminy  w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez 

właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

przedstawiła Kierownik Referatu Podatków i Opłat Danuta Chamera. 

Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedłożonego projektu uchwały. 
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Wobec braku uwag do przedstawionego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Gminy zarządził jego przegłosowanie. 

W głosowaniu projekt uchwały przyjęto - 15 głosów „za” – jednogłośnie. 

Uchwała Nr XVI/116/16 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. VI/6. Godz. 944 

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty oraz stawki 

za pojemnik o określonej pojemności  przedstawiła Kierownik Referatu Podatków i 

Opłat Danuta Chamera. 

Przedłożony projekt uchwały zostały pozytywnie zaopiniowany przez Komisje Stałe.  

Przewodniczący Rady Gminy zarządził jego przegłosowanie wobec braku uwag. 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty - 15 głosów „za” – 

jednogłośnie. 

Uchwała Nr XVI/117/16 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. VI/7. Godz. 946 

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 

nieruchomości oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków 

komunikacji elektronicznej przedstawiła Kierownik Referatu Podatków i Opłat Danuta 

Chamera. 

Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedłożony projekt uchwały. 

Wobec braku uwag do przedstawionego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Gminy zarządził jego przegłosowanie. 

W głosowaniu projekt uchwały przyjęto - 15 głosów „za” – jednogłośnie. 

Uchwała Nr XVI/118/16 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. VI/8. Godz. 949 

Projekt uchwały Rady Gminy  w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi przedłożyła Kierownik Referatu 

Podatków i Opłat Danuta Chamera. 

Przedłożony projekt uchwały zostały pozytywnie zaopiniowany przez Komisje Stałe.  

Przewodniczący Rady Gminy zarządził jego przegłosowanie wobec braku uwag. 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty - 15 głosów „za” – 

jednogłośnie. 

Uchwała Nr XVI/119/16 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził przerwę w obradach. 

Po przerwie kontynuowano przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku 

obrad. 
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Ad. VI/9. Godz. 1007 

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2015r. przedstawiła i omówiła 

Skarbnik Gminy Anna Szeliga. 

Następnie Skarbnik Gminy  przedstawiła i omówiła sprawozdanie z wykonania 

budżetu za 2015 rok, sprawozdanie finansowe oraz informację o stanie mienia 

komunalnego wg stanu na dzień 31.12.2015r. 

Przedstawione sprawozdania oraz informacja stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu. 

Zabierając głos Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński zwrócił uwagę na 

niskie wpływy dochodów ze sprzedaży nieruchomości na terenie gminy. Jest sporo 

działek do sprzedaży, a dochody z ich zbycia zasiliły by budżet gminy. Jednak są 

pewne problemy ze zbyciem nieruchomości. Powiedział, że posiada informację od 

mieszkanki m. Musików, która  od 2 lat nie może dokupić części  działki w tej 

miejscowości, ponieważ posiada ona dwa numery ewidencyjne. Jest to również sprawa 

powiatu. Należałoby podjąć działania o przyspieszenie procedury sprzedaży, nie tylko 

tej działki, ale również innych, ponieważ te sprawy zbyt długo trwają. Wiadomym jest, 

że każda sprawa ma swój wymiar indywidualny. 

Kierownik Zespołu Infrastruktury Technicznej Izabela Szałaj przyznała, że dużo 

tematów w starostwie związanych z podziałem działek było spowolnionych. Wynika 

to z aktualizacji całego systemu na terenie gminy, dlatego te sprawy się odciągają. W 

przypadku działek uregulowanych prawnie sprzedaż następuje w miarę szybko. 

W dalszej części Skarbnik Gminy odczytała uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Rzeszowie Nr XIV/71/2016 z dnia 8 kwietnia 2016r. w sprawie opinii  o 

przedłożonym przez Wójta Gminy Radomyśl nad Sanem sprawozdaniu rocznym  z 

wykonania budżetu gminy za 2015 rok.   

Skład Orzekający RIO pozytywnie zaopiniował przedłożone przez Wójta Gminy 

Radomyśl nad Sanem  sprawozdanie z wykonania budżetu za 2015 rok z uwagą 

dotyczącą zobowiązań wymagalnych. Skład Orzekający stwierdził, że  wykazane w 

sprawozdaniu opisowym z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego za 

2015 rok dane  zachowują wzajemną spójność, zgodność rachunkową oraz zgodność z 

danymi wykazanymi w sprawozdaniach budżetowych.  

Uchwała Składu Orzekającego RIO Nr XIV/71/2016 stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

Następnie Przewodniczący Komisji Stałych Rady Gminy przedstawili opinie Komisji 

wypracowane na posiedzeniach odnośnie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 

2015r.  

Komisja Rewizyjna, Komisja Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa oraz Komisja 

Oświaty i Spraw Społecznych nie zgłosiły uwag do przedstawionego projektu 

uchwały opiniując go w głosowaniu pozytywnie.  

Wobec braku   głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński 

zarządził głosowanie nad przedstawionym projektem uchwały. 
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W głosowaniu przedłożony projekt uchwały został przyjęty – 15 głosów „za” – 

jednogłośnie. 

Uchwała Nr XVI/120/2016 Rady Gminy Radomyśl nad Sanem w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu gminy za 2015r.  stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Ad. VI/10. Godz. 1019 

W tym punkcie porządku obrad przystąpiono do rozpatrzenia projektu uchwały Rady 

Gminy w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za 2015r.  

W imieniu Komisji Rewizyjnej głos zabrał Przewodniczący  Komisji Rewizyjnej 

Bolesław Puka, który przedstawił uchwałę Komisji Rewizyjnej z dnia 06.05.2016r. w 

sprawie wniosku o udzielenie absolutorium dla Wójta Gminy Radomyśl nad Sanem za 

rok 2015. 

Komisja dokonała rozpatrzenia, dokonując szczegółowej analizy, wykonanie budżetu 

gminy za 2015 rok na podstawie następujących dokumentów: 

1. Sprawozdania finansowego za 2015r.obejmujące: 

-  bilans z wykonania budżetu gminy, 

- łączny rachunek zysków i strat obejmujący dane wynikające z rachunków zysków 

i strat samorządowych jednostek budżetowych, 

- łączne zestawienie zmian w funduszu obejmujące dane wynikające z zestawień 

zmian w funduszu samorządowych jednostek budżetowych. 

2. Sprawozdania z wykonania budżetu za 2015r. 

3. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 

2015r. 

4. Informacja o stanie mienia j.s.t. Gminy Radomyśl nad Sanem za 2015 rok.  

 

Na podstawie rozpatrywanych materiałów źródłowych, wysłuchanych informacji 

Komisja stwierdziła, iż realizując budżet  roku 2015, Wójt Gminy kierował się zasadą 

celowości, legalności i oszczędności w procesie gospodarowania środkami 

publicznymi. 

Komisja Rewizyjna nie wniosła uwag do przedstawionych sprawozdań oraz informacji                          

i pozytywnie zaopiniowała  wykonanie budżetu za 2015r. 

Wobec powyższego Komisja wnioskowała o udzielenie Panu Janowi Pyrkoszowi – 

Wójtowi Gminy Radomyśl nad Sanem absolutorium za 2015 rok. 

Wniosek Komisja przyjęła w głosowaniu jawnym jednogłośnie - 4 głosy za 

udzieleniem  absolutorium (na posiedzeniu nieobecny był radny Jerzy Gorczyca). 

Przedstawiona uchwała  stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

W dalszej części posiedzenia Z-ca Przewodniczącego  Komisji Rewizyjnej Jerzy 

Gorczyca odczytał uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Rzeszowie Nr XIV/108/2016 z dnia 18 maja 2016r. w sprawie opinii o przedłożonym 

przez  Komisję Rewizyjną Rady Gminy Radomyśl nad Sanem  wniosku o udzielenie 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2015 rok. 
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Skład Orzekający RIO pozytywnie zaopiniował wniosek Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Radomyśl nad Sanem o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2015 rok. 

Skład Orzekający stwierdził, że wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie 

absolutorium dla Wójta Gminy wypracowany na podstawie pozytywnej oceny 

wykonania budżetu za 2015r. sporządzony został we właściwym trybie, po 

przeprowadzeniu rozpatrzenia właściwych dokumentów źródłowych i jest poprawny 

pod względem formalnym.  

Przedstawiony wyżej dokument stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

W dalszej części posiedzenia  Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i 

Rolnictwa oraz Komisji Oświaty i Spraw Społecznych przedstawili opinie Komisji na 

temat projektu uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2015r. 

Obydwie Komisje nie zgłosiły uwag do przedstawionego projektu uchwały opiniując 

go  w głosowaniu pozytywnie. 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie 

projektu uchwały Rady Gminy w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z 

tytułu wykonania budżetu za 2015r.  

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty – 15 głosów „za” – 

jednogłośnie. 

Uchwała Nr XVI/121/2016 Rady Gminy Radomyśl nad Sanem w sprawie udzielenia 

Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2015r.  stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu. 

Sekretarz Gminy Ewa Marynowska w imieniu nieobecnego na sesji Wójta Gminy 

złożyła  podziękowanie Radzie Gminy za udzielone mu absolutorium za 2015 r. 

Podziękowała również w imieniu własnym i pracowników samorządowych, bowiem 

absolutorium jest też wyrazem uznania dla ich pracy. 

 

Ad. VI/11. Godz. 1034 

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta 

Gminy przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał skargę Stanisława Czernikowskiego na 

działalność Wójta Gminy w zakresie konserwacji rezerwatu przyrody „Pniów” tj. 

wadliwego jej wykonania poprzez usytuowanie przepustów powyżej dna jeziora, co 

powoduje spiętrzanie wody.  

Sekretarz Gminy Ewa Marynowska przedstawiła odpowiedź na w/w skargę. Treść 

odpowiedzi została przytoczona poniżej. 

„Renowacja rezerwatu przyrody „Pniów” została wykonana w roku 2000 i 2002 

na podstawie umów z wykonawcami wybranymi w trybie przetargu nieograniczonego 

ze środków własnych oraz pochodzących z Narodowego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie przekazanych w formie dotacji. 

Harmonogram rzeczowo – finansowy w/w przedsięwzięcia obejmował m.in.  

pogłębienie dna zbiornika i budowę przepustów piętrzących wodę na groblach.  
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Zadanie powyższe zostało wykonane zgodnie ze sztuką budowlaną, projektem 

technicznym, warunkami pozwolenia na budowę, przepisami i obowiązującymi 

polskimi normami, co potwierdza oświadczenie inspektora nadzoru i rzeczoznawcy w 

zakresie ochrony przyrody jak również dotującego, którym był Narodowy Fundusz 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Pozytywna była również opinia 

Wojewódzkiego Konserwatora Przyrody w Rzeszowie o planowanym zakresie robót 

konserwatorskich przedstawionym we wniosku o przyznanie dotacji, obejmującym 

odmulenie i powiększenie zbiornika oraz budowę przepustów piętrzących. 

Należy podkreślić, że Wójtowi Gminy zostały przekazane gratulacje przez 

cenionego profesora Jerzego Pióreckiego z Arboretum i  Zakładu Fizjografii w 

Bolestraszycach z racji wykonania prac renowacyjnych w rezerwacie, będącym 

stanowiskiem bardzo rzadkiej, będącej pod ochroną i zanikającej rośliny kotewki 

orzecha wodnego. W wyniku realizacji prac zwiększyła się powierzchnia 

występowania tej rośliny.  

Warto zauważyć, że wysoki stan wód występujący na terenie sołectwa Pniów 

wynika z braku przepływu nurtu rzeki Strachodzka spowodowanego zamuleniem dna 

i zachwaszczeniem koryta rzeki. Bieżące konserwacje wykonywane przez Podkarpacki 

Zarząd Melioracji i Urządzeń Wodnych polegające na wykaszaniu zakrzaczeń nie dają 

spodziewanych rezultatów. W związku z powyższym został wystosowany Apel Rady 

Gminy do PZMiUW o wykonanie gruntownej konserwacji obejmującej pogłębienie i 

odmulenie rzeki celem przywrócenia jej spływu.  

Jednocześnie należy podkreślić, że Wójt Gminy jako mieszkaniec sołectwa 

Pniów, posiadający posesję  w pobliżu  zbiornika wodnego, także obawia się 

wysokiego stanu wody w rezerwacie ze względu na zagrożenie podtopienia. 

Biorąc powyższe pod uwagę skargę należało uznać za bezzasadną.” 

Wszystkie Komisje Stałe rozpatrując sprawę uznały w głosowaniach skargę za 

bezzasadną.  

 

Zabierając głos radny Bogdan Oszust powiedział, że Wójt Gminy nie był projektantem 

i inwestorem tego zadania. Ktoś inny to opracował i wykonał, a w jaki sposób 

przepusty są osadzone to trudno stwierdzić. Poinformował, że kilka lat temu na jednym 

z tych przepustów był słaby odpływ i  firma p. Romana Mazurka dokonała jego 

udrożnienia. Okazało się wówczas, że przepust był za nisko usadowiony, a nie za 

wysoko, przez co został zamulony do połowy. Została wstawiona dodatkowa rura 

przepływowa obok tego przepustu. Radny Bogdan Oszust oznajmił, że obecnie  

możemy się skarżyć tylko na ochronę środowiska, ponieważ dopóki rz. Strachodzka 

nie zostanie pogłębiona i odmulona i dopóki ważniejsze będą przepisy Natura 2000 

oraz bobry to w dalszym ciągu  będzie wysoki stan wody tej rzeki i podtapianie m. 

Pniów i innych miejscowości. 

Wobec braku  głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie 

w kwestii zasadności wniesionej  skargi. 

W głosowaniu za uznaniem skargi w zakresie konserwacji rezerwatu przyrody 

„Pniów” za zasadną nie głosował żaden radny. 

Za uznaniem skargi za bezzasadną głosowało 15 radnych – jednogłośnie. 
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Uchwała Nr XVI/122/16 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.VI/12. Godz.1044  

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2016 

przedstawiła Skarbnik Gminy Anna Szeliga. 

Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedłożony projekt uchwały. 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie 

przedstawiony projekt uchwały. 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty – 15 głosów „za” – 

jednogłośnie. 

Uchwała Nr XVI/123/16 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.VII. Godz.1047  

Sekretarz Gminy Ewa Marynowska  przedstawiła Apel Rady Gminy w sprawie 

przyjęcia do realizacji gruntownej konserwacji rzeki Strachodzka. 

Sołtys sołectwa Radomyśl nad Sanem Tadeusz Jędrzejewski zwrócił się, aby dokonać 

konserwacji na całej długości rzeki, ponieważ w treści Apelu są wymienione głównie 

sołectwa Pniów, Antoniów i Orzechów. Powiedział, że wysoki stan wody i zamulenie 

utrzymuje się w innych miejscowościach. 

Sekretarz Gminy Ewa Marynowska  wyjaśniła, że intencją Apelu jest właśnie 

wykonanie konserwacji od źródła do ujścia rzeki. Jednak nie ma przeszkód aby w 

Apelu dopisać wyrażenie „na całej długości” rzeki. 

Radny Zbigniew Ptak wyraził zdanie, że pogłębienie i odmulenie rzeki będzie 

kosztowne. Jednak efekty prac mogą zostać zniweczone ze względu na bobry, które 

budują żeremia i tamy na rzece, powodując wysoki stan wody. Nadmienił, że populacja 

bobrów jest bardzo duża i należałoby część odstrzelić. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy jest prowadzony odstrzał bobrów. 

Inspektor ds. rolnictwa i ochrony środowiska Jacek Dudek powiedział, że jest 

pozwolenie na odstrzał bobrów, ale efekty tego są znikome ze względu na trudność 

namierzenia, a tym samym odstrzelenia tych zwierząt. Z tych też względów jest małe 

zainteresowanie odstrzałem.  

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy zarządził 

przegłosowanie przedłożonego Apelu. 

W głosowaniu  Apel przyjęto jednogłośnie – 15 głosów „za”. 

Apel stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził przerwę w obradach. 

Po przerwie kontynuowano przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku 

obrad. 

 

Ad. VIII. Godz.1115 

Inspektor ds. oświaty Joanna Dudzińska poinformowała o wpłynięciu skargi 

wojewody podkarpackiego na uchwałę Rady Gminy Radomyśl nad Sanem Nr 

XIV/98/16 w sprawie włączenia Gminnego Przedszkola Publicznego w Radomyślu 
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nad Sanem do Zespołu Szkół w Radomyślu nad Sanem. Skarga o stwierdzenie 

nieważności uchwały została skierowana do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 

w Rzeszowie za pośrednictwem Rady Gminy Radomyśl nad Sanem. Podstawą do 

zaskarżenia uchwały, wg wojewody, jest brak w aktach sprawy pozytywnej opinii 

podkarpackiego kuratora oświaty w kwestii włączenia przedszkola do zespołu szkół w 

związku ze znowelizowanym art. 59 ust. 2 ustawy o systemie oświaty. Nadmienić 

należy, że Wójt Gminy wystąpił do podkarpackiego kuratora oświaty o wyrażanie 

opinii w tej sprawie. W odpowiedzi kurator wskazał, że w przypadku włączenia 

przedszkola do zespołu szkół ustawodawca nie wymaga zgody czy też opinii kuratora 

oświaty. P. Dudzińska powiedziała, że jest w tej chwili konflikt dwóch organów – 

wojewody podkarpackiego i podkarpackiego kuratora oświaty, którzy prezentują 

odmienne stanowiska w tej sprawie. W związku z tym wojewoda zaskarżył uchwałę 

do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego. Nadmieniła, że gmina wystąpiła do 

kuratora oświaty i ministerstwa edukacji narodowej o interpretację konieczności czy 

też nie opinii kuratora oświaty na temat włączenia przedszkola do zespołu szkół. 

Gmina wywiązała się do końca ze swoich obowiązków. 

Przedstawiona skarga stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Radca Prawny Elżbieta Hyjek – Czerkies powiedziała, że  skarga jest skierowana 

do WSA za pośrednictwem Rady Gminy. Rada uchwałę może uchylić uznając za 

zasadne argumenty wojewody  lub utrzymać w mocy nie widząc podstaw do uchylenia. 

W tym kontekście Rada Gminy może się wypowiedzieć.  

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie dwie opcje: kto jest za 

uchyleniem uchwały i kto jest za utrzymaniem. 

Za uchyleniem uchwały nie głosował żaden radny. 

Za utrzymaniem głosowali wszyscy radni – 15 głosów „za”.  

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował o wpłynięciu wniosku Stanisława 

Czernikowskiego o uchylenie uchwał Rady Gminy Radomyśl nad Sanem przyjętych 

na sesji w dniu 27.04.16r. 

Stanisław Czernikowski zarzuca między innymi, że: 

- uchwały podjęte na sesji w dniu 27.04.16r. nie były podane do publicznej 

wiadomości, 

- zawiadomienia o sesji nie były zamieszczone na tablicach ogłoszeń,  

- Wójt Gminy będąc na zebraniu wiejskim w Antoniowie w dniu 03.04.16r. nie 

poinformował o projektach uchwał, które będą przedmiotem obrad najbliższej 

sesji, 

- brak jest zamykanych, zabezpieczanych gablot na terenie sołectwa, 

- działka nr ew. 317/4 o pow. 15,35 ha, na której części rośnie las, będąca 

przedmiotem uchwały w sprawie jej sprzedaży ma być zbyta konkretnej osobie. 

Przedstawiony wniosek stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Sołtys sołectwa Antoniów Zbigniew Lachowski powiedział, że na działce 

będącej przedmiotem sprzedaży stanowi pastwisko, a nie las. Rośnie tam jedynie 

samosiejka. Wg ewidencji jest to pastwisko. Odnośnie  ogłoszeń o zwołaniu zebrania 
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wiejskiego i sesji Rady Gminy to zostały wywieszone na tablicach ogłoszeń w 

sołectwie z zachowaniem terminów.   

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał sołtysom o obowiązku 

zamieszczania ogłoszeń o zebraniach wiejskich na tablicach ogłoszeń w sołectwach i 

odczytał § 18 punkt 5 statutów sołectw, który stanowi, że: 

„O Zebraniu Wiejskim powiadamia się mieszkańców Sołectwa zgodnie z 

miejscowymi warunkami, zamieszczając w szczególności proponowany porządek 

obrad. W każdym przypadku ogłoszenie - zawiadomienie o zwołaniu Zebrania 

Wiejskiego wywiesza się przed siedzibą Sołectwa i na tablicy ogłoszeń na 7 dni przed 

terminem Zebrania. W przypadku, gdy przedmiotem obrad będzie dzierżawa lub 

sprzedaż składników mienia komunalnego, ogłoszenie winno zawierać dodatkowe 

informacje: numery ewidencyjne działek, ich powierzchnię, nazwę zwyczajową 

nieruchomości i sposób ich zbycia.”  

Ponadto Przewodniczący Rady Gminy przypomniał sołtysom o zamieszczaniu 

zawiadomień o zwołanej sesji Rady Gminy  na tablicach ogłoszeń w sołectwach, 

bowiem przepis statutu gminy stanowi  (punkt 18 podpunkt 6) mówi, że: 

„Zawiadomienie o terminie, miejscu i przedmiocie obrad Rady podaje się do 

publicznej wiadomości w sposób zwyczajowo przyjęty”. Przewodniczący nadmienił, 

że zawiadomienia do wywieszenia na tablicach ogłoszeń są dołączane do materiałów 

na sesję, które są dostarczane sołtysom.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał o opinię Radę Gminy w kwestii 

podtrzymania swojego stanowiska zawartego w przyjętych uchwałach czy też nie. 

Radny Jacek Pamuła wyraził zdanie, że należy tylko przekazać  wniosek do 

wojewody, a Rada Gminy nie musi się ponownie wypowiadać w kwestii podjętych 

uchwał. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał pismo do wojewody przekazujące 

wniosek Stanisława Czernikowskiego o uchylenie uchwał wraz z wyjaśnieniem.  

Treść pisma została przytoczona poniżej: 

„W załączeniu przekazuję wniosek Stanisława Czernikowskiego o uchylenie uchwał 

Rady Gminy Radomyśl nad Sanem przyjętych na sesji w dniu 27.04.16r. 

Jednocześnie informuję, co następuje: 

1) Zawiadomienia o zwołaniu sesji wraz z materiałami  zostały doręczone radnym 

i sołtysom na 7 dni przed terminem sesji. W/w zawiadomienia zostały 

wywieszone na tablicach ogłoszeń w miejscowości Antoniów. 

2) Zawiadomienie o zwołaniu sesji ukazało się również na stronie internetowej 

www.radomysl.pl w dniu 20.04.2016r. oraz na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy. 

3) Podjęte na sesji Rady Gminy w dniu 27.04.2016r. uchwały zostały 

opublikowane w BIP strony internetowej w dniu 05.05.2016r. 

4) Odnośnie twierdzenia, iż Wójt Gminy nie poinformował mieszkańców podczas 

Zebrania Wiejskiego w Antoniowie o planowanych do rozpatrzenia projektach 

uchwał na najbliższą sesję, należy wyjaśnić, że Zebranie Wiejskie odbyło się w 

dniu 03.04.2016r., natomiast sesja 27.04.2016r., więc ze względu na odległy 

czas nie było możliwości powiadomienia o projektach uchwał, które będą 

przedmiotem obrad. 

http://www.radomysl.pl/
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5) Należy stwierdzić, że zgodnie z uchwałą Rady Gminy Radomyśl nad Sanem                         

Nr XV/105/2016 sprzedaż działki Nr 317/4 o pow. 15,35 ha nastąpi w drodze 

przetargu. 

6) Informuje się ponadto, że zgodnie z przepisami Statutów Sołectw Zebranie 

Wiejskie w Antoniowie pozytywnie zaopiniowało sprzedaż nieruchomości 

położonych w tej miejscowości w drodze uchwały. Należy zauważyć, że w 

Zebraniu Wiejskim odbytym w dniu 03.04.2016r. uczestniczył również  p. 

Stanisław Czernikowski. 

 

Radca prawny Elżbieta Hyjek Czerkies powiedziała, że Rada Gminy powinna się 

ustosunkować do wniosku tj. czy podtrzymuje swoje stanowisko wyrażone w 

uchwałach  nie znajdując podstaw do uchylenia uchwał i nie potwierdzając 

argumentów zamieszczonych we wniosku lub uznać wniosek o uchylenie uchwał za 

zasadny.  

  Radny Dariusz Smolarek zaproponował, aby w piśmie do wojewody zawrzeć 

sentencję, iż  Rada Gminy zapoznała się z wnioskiem o uchylenie uchwał i w dalszym 

ciągu podtrzymuje swoje stanowisko wyrażone w  podjętych uchwałach.   

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie propozycję radnego 

Smolarka. 

W głosowaniu propozycję przyjęto – 15 głosów „za”. 

Przewodniczący Rady Gminy powiadomił o stanowiskach XXX Zgromadzenia 

Ogólnego Związku Gmin Wiejskich RP podjętych w dniu 19.03.2016r. w sprawie 

oświaty, w sprawie ustanowienia systemowych mechanizmów rekompensujących 

ubytki w dochodach jednostek samorządu terytorialnego w wyniku ustawowych ulg i 

zwolnień w podatkach od dochodów osobistych (PIT), w sprawie określenia roli gmin 

wiejskich w rozwoju kraju oraz „Paktu dla obszarów wiejskich”. 

W/w stanowiska stanowią załącznik do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu mieszkańcowi sołectwa 

Chwałowice p. Stanisławowi Kosińskiemu. 

P. Kosiński przypomniał, że będąc radnym w 1998 r. został podjęta strategia 

rozwoju wsi Chwałowice, zawierająca uchwały i postulaty do zrealizowania zgłoszone 

i podjęte przez mieszkańców wsi. Wg p. Kosińskiego te sprawy do chwili obecnej nie 

zostały zrealizowane.  M.in. nie wybudowano chodnika, nie wyremontowano drogi 

Chwałowice – Łążek, dróg przeciwpowodziowych, nie wybudowano wnioskowanego 

oświetlenia. Brak jest zainteresowania ze strony gminy w sprawie realizacji tych zadań. 

P. Kosiński zwrócił uwagę również na ostatnią podwyżkę diet radnych. Wyraził 

zdanie, że nie powinno się podwyższając wysokości diet, a radni w pierwszej 

kolejności powinni pracować dla mieszkańców i zadbać o ich sprawy. 

 Radny Bogdan Oszust poinformował, że otrzymał pytanie od personelu 

szkolnego tj. kucharek i sprzątaczek w kwestii kto ustala wynagrodzenia dla tych osób. 

Wg informacji od tych osób wynagrodzenie to nie było podwyższane od 5 lat i jest 

bardzo niskie. 

Inspektor ds. oświaty Joanna Dudzińska wyjaśniła, że wynagrodzenia dla 

pracowników obsługi szkoły ustala w ramach budżetu Dyrektor Szkoły. Jednakże 
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nadmieniła, że w tym roku Wójt Gminy planuje zwiększyć środki na wynagrodzenie 

tych osób.  

 

Podczas  sesji zgłoszono następujące pisemne wnioski: 

Wnioski radnego Jerzego Gorczycy:  

1. „Zwracam się z prośbą o dopisanie do wykazu potrzeb oświetlenia ulicznego przez 

Komisję Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa w dn. 24-25.05.2016r. dodatkowych 

lamp oświetleniowych w miejscowości Musików na nowym osiedlu i w miejscowości 

Rzeczyca Długa koło posesji   p. Turka Wacława zam. Rzeczyca Długa 1.” 

 

2. „W związku z tym, że pracownicy samorządowi w 2016 roku otrzymali podwyżki 

płac zwracam się z prośbą o podjęcie działań w sprawie podwyżek płac dla personelu 

pomocniczego w szkołach na terenie gminy.” 

 

Wniosek radnego Bolesława Puki:  

3. „W dalszym ciągu proszę o zrealizowanie wniosku dotyczącego (wyrównania) 

zlikwidowania dziur w pasie drogowym przy drodze wojewódzkiej w Żabnie na 

wysokości przystanku autobusowego (prawa strona w kierunku do Stalowej Woli). 

 

Ad. IX. Godz.1144 

Na tym zakończono obrady XVI sesji Rady Gminy. 

 

Protokołował: 

Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 

 

Piotr Chodur 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 


